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Zápis z 15. zasedání Výkonného předsednictva Orla 

konaného dne 21. října na ústředí Orla  

 

 

 

Přítomni – viz prezenční listina 

 

Program:  

1. 1. Zahájení a volba pracovních funkcí  

2. Schválení bodů programu 

3. Kontrola usnesení  

4. Zprávy odborných rad  

5. Příprava Ústřední rady 

• Plán významných akcí 2025 

• Rozpočet 2025  

• Návrh na přerozdělení župám dle pořadatelství 

• Investiční fond  

• Soutěžní řád  

6. Orelská pohotovost – povodně  

7. Žádosti z jednot 

8. Různé  

9. Závěr 

 

 

 

 

1.  Volba pracovních funkcí – ověřovatelů zápisu, určení zapisovatele 

Jednání bylo zahájeno orelskou modlitbou.  

Ses. Macková konstatovala, že dnešní zasedání je usnášeníschopné, je přítomno 8 členů z 11.  

Jmenovala zapisovatelku dnešního jednání ses. Horákovou, navrhla ověřovatele zápisu ses. 

Brandejsovou a br. Sedláčka. Omluvila starostu br. Juránka, který přijde později.   

 

VP/15/137    VP schvaluje ověřovatele zápisu ses. Brandejsovou a br. Sedláčka.  

      8-0-0    

 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

2.  Schválení bodů programu 

Ses. Macková vyzvala k návrhům na změnu a nebyly vzneseny žádné námitky.  Nechala 

o programu hlasovat.  

 

VP/15/138    VP schvaluje program dnešního zasedání výkonného předsednictva.  

 

8-0-0 

 

 

 



____________________________________________________________________ 

2 
 

 

3. Kontrola usnesení  

Ses. Horáková předložila rozpracovanost jednotlivých úkolů. Uvedla, že veškeré úkoly jsou 

splněny, prodej orlovny v Kotvrdovicích není stále dořešen a k soutěžnímu řádu bude TVR 

informovat o jeho zpracování.  

Br. Bartošek podal informaci o podmínkách úsporného balíčku vlády ohledně DPP. Materiál 

bude přidán do materiálů na ÚR.   

Br. Bartošek poděkoval všem dárcům, kteří finančně přispěli na podporu dokumentu o Josefu 

Luxovi a pozval všechny na sobotu 30. 11. v 11 hodin na mši do katedrály sv. Víta, kde bude 

sloužena za Josefa Luxe.   

Následně proběhla diskuse k jednotlivým bodům plnění usnesení.  

 

VP/15/139       VP na vědomí kontrolu usnesení.   

8-0-0  

 

 

 

4. Zprávy odborných rad  

 

Br. Bartoš za TVR uvedl, že provedli revizi Soutěžního řádu a byly zapracované zaslané 

připomínky.  Dne 23. 11. se bude konat ústřední plavání v Boskovicích, které pořádá jednota 

Kuřim.  

Rada předložila plán na rok 2025.   

 

VP/15/140   VP bere na vědomí zprávu TVR.  

8-0-0  

 

 

Br. Gardáš za KR uvedl, že se uskutečnilo školení online OSA, plánuje se přehlídka 

divadelních pohádek v Boleradicích.    

 Rada předložila plán na rok 2025.   

 

VP/15/141    VP bere na vědomí zprávu KR.   

8-0-0  

 

Br. Kodeda za DR uvedl, že je svolané zasedání 12.11. ve Vyškově. Br. Kodeda se účastnil 

poutě na Tetíně, kde se světil základní kámen kaple v Novém Lískovci.  

Ses. Macková, uvedla, že se účastnila svěcení kostela ve Starém Městě. Děkujeme ses. 

Zálešákové za orelskou organizaci a reprezentaci Orla při svěcení kostela sv. Ducha. 

Rada předložila plán na rok 2025.   

 

VP/15/142    VP bere na vědomí zprávu DR.   

8-0-0 

 

Ses.  Brandejsová za RS uvedla, že se zúčastnilo 26 seniorů na setkání v Rádiu Proglas  a 

poděkovala br. Kočímu za organizaci akce.  

Rada předložila plán na rok 2025.   
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VP/15/143    VP bere na vědomí zprávu RS.   

8-0-0 

 

Br. Bartošek za BSR uvedl, že se členové zúčastnili s prapory a orelskou stráží 

Svatováclavské národní poutě a připravují školení pro praporečníky. Účastníme se pietních 

akcí a do budoucna chceme mít zastoupení na pietě na Vítkově 28.10. a 17. 11. na Národní 

třídě. Pracujeme na metodické příručce pro Anthropoid tour.  

Rada předložila plán na rok 2025.   

 

 

VP/15/144    VP bere na vědomí zprávu BSR.  

8–0-0 

 

Ses. Horákova za RM uvedla, že připravujeme Ficep camp, je vybrané ubytování a 

sportoviště v Kralupech nad Vltavou a všechny pozvala na Ústřední turnaj ve Stiga hokeji 17. 

11. 2024 v Bosonožské orlovně.  

Rada předložila plán na rok 2025.   

 

 

VP/15/145      VP bere na vědomí zprávu RM.    

8–0-0 

 

Přišel br. Pummer.  

 

Ses. Macková za EHR sdělila, že se rada zabývala rozdělením financí dle pořadatelských 

služeb, následně se zabývala průběžným plněním rozpočtu, návrhem rozpočtu na rok 2025 a 

připravila návrh na rozdělení zdrojů z prodeje orlovny v Černilově.  

. 

VP/15/146      VP bere na vědomí zprávu EHR.   

9–0-0 

 

Přišel br. Juránek  

 

 

5. Příprava Ústřední rady 

Br. Juránek předložil návrh na pracovní předsednictvo ve složení ÚR: předsedající br. Juránek 

a dále pak ses. Macková, ses. Horáková, ses. Brandejsová a br. Bartošek.  

 

Plán akcí 2025 

Br. Juránek: sdělil, že každá rada předložila plán na rok 2025 a požaduje přidání 2 závodů do 

Jižních Čech a Plzeňska. Sdělil informaci o probíhající kanonizaci Jana Buly a Jana Drboly, 

orelských kněží, plánují se akce v Brně na Petrově a v Babicích, kde bychom se měli zapojit.  

 

VP/15/147      VP bere na vědomí kalendáře odborných rad a doporučuje ÚR ke schválení.  

 

10–0-0 
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Rozpočet 2025  

Ses. Macková předložila návrh rozpočtu na rok 2025 a průběžné plnění rozpočtu k 31. 8.  2024.  

Br. Juránek: nesouhlasí položka, která se týká členských příspěvků, je potřeba ověřit s účetní.   

Br. Bartošek: požaduje přepracovat průběžné skutečné plnění k 30. 9. 2024 a požaduje, aby byl 

rozpočet vyrovnaný.   

V plénu proběhla diskuse.  

Připomínky zapracovány a opraveny a další požadované změny budou zpracovány.  

 

VP/15/148    VP doporučuje ke schválení ÚR vyrovnaný rozpočet na rok 2025.  

10–0-0 

 

Ses. Macková předložila návrh na rozdělení financí za uspořádání ústředních akcí jednotami 

žup dle přiložené tabulky se změnou dle náročnosti akcí.  

 

 

VP/15/149     VP doporučuje ke schválení ÚR rozdělení financí do žup dle pořadatelství 

ústředních akcí.  

10–0-0 

 

Investiční fond 

Dle schváleného usnesení bylo vyplaceno 2.300.000, - Kč na účet z prodeje Černilov.  

Ses. Macková podala návrh na rozdělení 1 600 000,- Kč z prodeje Černilov a to takto:  

700.000,- investiční fond, 300 000,- Kč na opravy Krouna a do rezerva 1.300.000, - Kč.  

Po proběhlé diskusi byl navržen tento návrh ke schválení ÚR:  700.000,- Kč investiční fond, 

1.600 000,- Kč do rezervy.   

 

 

VP/15/150     VP doporučuje ke schválené ÚR návrh na rozdělení finančních prostředků 

z prodeje orlovny v Černilově 700.000,- Kč do investičního fondu a 1.600.000, - Kč do rezervy.  

10–0-0 

 

 

Soutěžní řád  

Br. Třináctý uvedl, že v TVR zapracovali veškeré zaslané připomínky a předkládá opravenou 

verzi Soutěžního řádu ke schválení. 

Ses. Macková dodala, že účinnost Soutěžního řádu je nutná až k 1. 1. 2025.  

 

VP/15/151     VP doporučuje ke schválení ÚR Soutěžní řád. 

 

10–0-0 

 

Úprava směrnic:  

Byl podán návrh na úpravu Směrnice č.10, článek 2 bod 5 a to, aby župa převedla z této 

dotace jednotám minimálně 50%. 

 

VP/15/152     VP navrhuje ke schválení ÚR úpravu Směrnice č. 10, čl. 2, bod 5 ve znění: 

župa převede z této dotace jednotám minimálně 50%. 

10–0-0 
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6. Orelská pohotovost – povodně 

 

Br. Pummer představil, jak funguje Orelská pohotovost, získali jsme finanční dary od 

sponzorů, z jednot a žup, za které byly nakoupeny vysoušeče a další potřebný materiál.  

Br. Pummer uvedl, že je potřeba zlepšit komunikaci mezi ústředím a jednotami, aby byla 

rychlejší a efektivnější.  

 

Br. Juránek poděkoval br. Bartošovi a br. Pummerovi za aktivní nasazení při řešení pomoci 

při povodních v zatopených oblastech.  

 

 

VP/15/153     VP schvaluje převedení nevyčerpané částka na opravu střechy orlovny 

v jednotě Ostrava Třebovice.  

10–0-0 

 

 

7. Žádosti z jednot  

 

Jednota Opava – Jaktař  

Ses. Horáková předložila žádost z jednoty Opava–Jaktař, která žádá o souhlas s prodejem 

pozemku parcelní č. 42/1 – ostatní plocha, katastrální území Jaktař, statutárnímu městu Opava. 

Jedná se o část pozemku před orlovnou, na kterém chce obec město vybudovat chodníky. 

Jednota Opava -Jaktař souhlasí s prodejem. Kupní cena pozemku činí 69 600,00 Kč tj. 870,- 

Kč/m2. Jedná se o cenu obvyklou v místě a čase, stanovenou dle znaleckého posudku č. 836-

18/2024 ze dne 9.7.2024. 

 

VP/15/154     VP souhlasí s prodejem pozemku parcelní č. 42/1 – ostatní plocha, katastrální 

území Jaktař o výměře 80 m2 ve vlastnictví jednoty Opava-Jaktař, IČO: 66144159, 

statutárnímu městu Opava za dohodnutou kupní cenu 870,-/m2.   

10–0-0 

 

 

Jednota Oldřiš  

Ses. Horáková předložila žádost z jednoty Oldřiš, která žádá o finanční pomoc za účelem 

akutních oprav Orlovny. Žádají o půjčku ve výši 45.000,- na projekt rekonstrukce a 50.000, - 

jako dotaci na opravy, současně žádají dotaci na Pardubickém kraji.   

Ses. Brandejsová dodala, že s nimi situaci řeší, činnost se postupně rozšiřuje s mladou 

generací rodičů a dětí.   

Br. Juránek uvedl, že pokud nebudou mít schválenou dotaci z jiných zdrojů, není zatím 

možné poskytnout dotaci z ústředí. Navrhuje, aby jim byla poskytnuta půjčka na 2 smlouvy a 

to 45.000,- na projektovou dokumentaci a 50.000,- na opravy orlovny.   

GS dojedná podmínky splátkového kalendáře.   

 

VP/15/155     VP schvaluje půjčku jednotě Oldříš, Orlovna 215, Oldříš 56982, IČO: 

62675427, ve výši 45.000,- Kč na projektovou dokumentaci a ve výši 50.000,- Kč na opravy 

orlovny a pověřuje GS k vyřízení smlouvy a splátkového kalendáře.  

10–0-0 

 



____________________________________________________________________ 

6 
 

8. Různé  

 

Br. Juránek připomněl termín Ústřední rady v sobotu 9. 11. 2024 v Bosonohách.  

 

 

 

9. Závěr 

 

 

Br. Juránek poděkoval všem přítomným za účast na jednání.  

 

Zasedání bylo zakončeno modlitbou v 18.30 hodin 

    

 

 

 

 

 

 

 

 

    Ing. Stanislav Juránek  

                                                                                                                         starosta Orla 

Zapsala:  

Mgr. Kristina Horáková   ………………………………... 

 

Ověřili:  

Jiří Sedláček   ...…………………….…………… 

 

 

Marie Brandejsová    …………………………………………… 


